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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sammanträdesdatum 
 

PENSIONÄRSRÅDET 
 

 Utdragsbestyrkande  

 

Plats och tid  Lidbeckska rummet kl. 13.30-16.00 

Beslutande   
Ledamöter Ordförande Lena Blomgren (S), Per Gunnar Lindahl (M), Iréne Apelqvist 

PRO, Kerstin Boije PRO, Ann-Marie Lundell PRO, Christina Jansson PRO, 

Birgitta Lindh Breman SPF, Ulla Johansson SPF, Lars Johansson SPF, Bertil 

Karlsson SPF, Barbro Nilsson SKPF, Mona Larsson SKPF, Arne Edvinsson 

RPG 
Tjänstgörande ersättare  

Övriga närvarande 
 

 
Ersättare Maj Ader (KD), Jörgen Johansson PRO, Ulla Sjöström PRO, Inger Pettersson 

PRO, Sixten Broberg PRO, Karlolof Fernow SPF, Jan Harrysson SPF, 

Katarina Hjalmarsson SKPF, Rosemary Wahlgren SKPF,  

Kerstin Nordenstam RPG 
Tjänstemän  

Justering  
Justerande Arne Edvinsson 
Plats och tid Stadshuset 2019-12-04 
Paragrafer 14-23 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Underskrifter  
Sekreterare  

 Paula Evertsson 

Ordförande 
 

 Lena Blomgren 

Justerande 
 

 Arne Edvinsson 

 

2019-11-20 
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PENSIONÄRSRÅDET 2019-11-20 

 

Justering sign. 

 
Utdragsbestyrkande Beslutsexpediering 

 

 
 

ANSLAG/BEVIS 

 
Protokollet är justerat. Justeringen tillkännages genom anslag i tre veckor. 

 
Organ Lidköpings kommunala pensionärsråd 

Sammanträdesdatum 2019-11-20 

Datum när anslaget sätts upp 2019-12-04 

Datum när anslaget tas ner 2019-12-26 

Förvaringsplats för protokollet Vård & Omsorg, Stadshuset, Lidköping 

Underskrift  

 Paula Evertsson 
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Utdragsbestyrkande Beslutsexpediering 

 

§ 14 

 

Ändring i ärendelistan 

SAMMANFATTNING 

Ledamoten Barbro Nilsson föreslår att punkterna: 

  

- Studiematerial, Tillsammans mot ensamhet  

- Trygg hemgång 

- Närsjukvård 

- Personalens arbetsmiljö 

 

läggs till som övriga frågor i ärendelistan. 

BESLUT 

Pensionärsrådet godkänner att punkterna läggs till i ärendelistan. 
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Utdragsbestyrkande Beslutsexpediering 

 

§ 15 

 

Information och dialog kring nytt badhus 

SAMMANFATTNING 

 

Föredragande: Anna Gunnarsson från Kultur & Fritid. 

 

Anna berättar om att det pågår en förstudie för ett nytt badhus. 

Badhuset är tänkt att byggas vid Framnäsområdet men någon exakt placering 

finns inte ännu. Det är inte tänkt att bli ett äventyrsbad eftersom sådana finns 

i närliggande kommuner. 

 

Just nu pågår en fas, fram till årsskiftet, med mycket dialog. Allmänheten är 

välkommen att komma med sina synpunkter till Framtidsverkstan i Gallerix 

gamla lokal i Kopparportens galleria, Stenportsgatan, vecka 46 och 47 

onsdag-fredag klockan 10:00-18:00 och lördag klockan 10:00-15:00.  

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott är poltisk styrgrupp och det finns även en 

tjänstemannaledning för projektet. 

 

Pensionsärsrådet framför att de önskar att det finns en varmvattenbassäng 

även i det nya badhuset 

 

Frågan ställs om vad som kommer hända med det gamla badhuset.  

Finns inga beslut men idrottshallarna som finns intill behöver mer utrymme. 

 

Frågas om tidplan.  

Finns ingen fastställd tidplan ännu men inom den här mandatperioden ska 

badanläggningen vara klar. 

 

Varför? 

Det nuvarande badhuset är gammalt, byggt på 70-talet. Armeringar och 

betong är sönderfrätt. Kommuninvånarnas önskemål. 

 

Pensionärsrådet och de föreningar som finns representerade är välkomna att 

inkomma med synpunkter som önskas skriftliga. Ska lämnas in före 

årsskiftet. 

 

Anders Salegård är kontaktperson för projektet och nås på 

anders.salegard@lidkoping.se 
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§ 16 

 

Rapport brukarundersökning 2019 

SAMMANFATTNING 

 

Ingela Wälitalo utvecklingsledare, Vård & Omsorg, redogör för resultatet av 

årets brukarundersökning inom äldreomsorgen. Utfall inom hemvård och 

äldre/demensboende per enhet i jämförelse med riket redovisas. Lidköpings 

svarsfrekvens är högre än rikets. 

 

Lidköping har genomgående högre värden i jämförelse med riket men 

resultaten skiljer sig mycket mellan olika enheter. Varje enhet har fått sitt 

resultat att analysera och arbeta med. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Sida 6 (12) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL Sammanträdesdatum 

 

PENSIONÄRSRÅDET 2019-11-20 

 

Justering sign. 

 
Utdragsbestyrkande Beslutsexpediering 

 

§ 17 

 

Information rörande inlämnade frågor om broddar och 
välskottade övergångsställen 

SAMMANFATTNING 

 

Paula Evertsson, Vård & Omsorg, redogör för svar som inkommit på frågan 

om subventionerade broddar för äldre.  

 

Kommunfullmäktige beslutade den 23 november 2015 om en kampanj ”Köp 

broddar få en gratis lunch” under en tidsperiod på två år. 

 

Frågan är nu ställd till Forum för social hållbarhet, som ersatt Folkhälsorådet, 

om det finns några tankar om sådant stöd igen. 

 

Svaret är att Forum för social hållbarhet inte kan inte ge något stöd för 

broddar till enskilda individer. Forumet arbetar för att förändra 

samhällsstrukturer och generella samhällsinsatser. Någon ny kampanj är inte 

på gång. 

 

Gällande övergångsställen svarar Park Gata att det skottas både med maskin 

och för hand och att enheten gör sitt yttersta för att trafikanter till fots ska 

kunna ta sig fram säkert hela vintern. 

 

Om det någon gång missas eller något område upplevs eftersatt så kan 

Kontaktcenter kontaktas på 0510 - 77 00 00, eller en felanmälan göras via 

appen ”Felanmälan Lidköpings Kommun”. 
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§ 18 

 

Övrig fråga: Studiematerial, Tillsammans mot ensamhet 

SAMMANFATTNING 

 

Mona Larsson och Barbro Nilsson informerar om ett studiematerial, 

Tillsammans mot ensamhet, som tagits fram i samverkan mellan PRO, SKPF 

och SPF. De framför önskemål om att Pensionärsrådet och Vård & Omsorg 

engagerar sig i frågan. 

 

Paula Evertsson har som förslag att sammankalla ett möte med representanter 

från Pensionärsrådet, Vård & Omsorgs uppsökande verksamhet och 

volontärsamordning, för att titta på hur kommunens verksamhet kan stödja i 

arbetet. Rådet stödjer förslaget. 
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§ 19 

 

Övrig fråga: Trygg hemgång 

SAMMANFATTNING 

 

Pensionärsrådet ställer frågan om vad den nya insatsen Trygg hemgång 

innebär. 

 

Paula Evertsson informerar om att den statliga utredningen Effektiv vård 

bland annat lett fram till nyheter kring samverkan vid utskrivning från sluten 

hälso- och sjukvård. Många kommuner har arbetat framgångsrikt med Trygg 

hemgång, vilket är ett arbetssätt för att ge stöd till personer som kommit hem 

från sjukhus.  

 

Vård & Omsorg har för avsikt att pröva Trygg hemgång vilket innebär en 

möjlighet att komma direkt hem efter en sjukhusvistelse. Den enskilde ges, 

utifrån sina behov, stöd i hemmet från hemvårdsteamets olika 

yrkeskategorier. 

 

Arbetssättet för Trygg hemgång är tänkt att ingå i ordinarie hemvård.  

Målgruppen är personer som efter en sjukhusvistelse har behov av stöd i sin 

bostad till följd av sviktande funktionsförmåga.  

 

Trygg hemgång är en utredningsinsats som kan beviljas maximalt fjorton 

dagar och efter denna period ska den enskildes behov ha klarlagts.  

Insatsen Trygg hemgång ska vara avgiftsfri för den som inte tidigare har 

hemvård. Den som redan har beviljad hemvård ligger kvar i den nivå för 

avgift som gällde vid inskrivning på sjukhus. 

 

I samband med införandet av Trygg hemgång som insats kommer, om 

nämnden den 27 november beslutar enligt förvaltningens förslag, antalet 

platser på Galeasens korttidsenhet minskas från 27 till 20. Platserna fördelas 

på 10 korttid och 10 för växelvård. Beläggningen under år 2019 har i 

genomsnitt legat strax under 20. 

 

Pensionärsrådet önskar få ytterligare information om Trygg hemgång och 

minskning av antalet korttidsplatser på nästkommande Pensionärsråd. 
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§ 20 

 
Övrig fråga: Arbetsmiljö för personalen 

SAMMANFATTNING 

 

Pensionärsrådet ställer frågan om vad som händer med arbetsmiljön för 

personalen utifrån de protester som varit med anledning av förändringen av 

nattens arbetstid från tio till nio timmar. 

 

Paula Evertsson redogör för bakgrunden till att förvaltningen föreslår en 

sänkning av nattarbetstiden. När allt fler inom Vård & Omsorg arbetar högre 

tjänstgöringsgrad, som en följd av heltid till alla, finns övertalig tid 

schemalagd, framförallt eftermiddagstid, och som inte är finansierad. För att 

komma till rätta med detta och minska den övertaliga tiden behöver 

dagspassen starta tidigare alternativt sluta senare. Förslaget har informerats 

om i Samverkansgruppen med de fackliga organisationer vid fyra tillfällen 

under 2019.  

 

Innan den nya schemaläggningen införs ska varje enhet genomföra en 

riskbedömning för att bedöma konsekvenser för medarbetare och 

verksamhet.  

 

Förkortad nattarbetstid används redan idag på flera enheter och medarbetarna 

där är i stort sett nöjda. 
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§ 21 

 

Övrig fråga: Närsjukvården 

SAMMANFATTNING 

 

Pensionärsrådet ställer frågan om vad som händer med Närsjukvården. I 

media har framkommit att Närsjukvården saknar läkare. 

 

Paula Evertsson informerar om att det stämmer att Närsjukvårdsteamet har 

vakanta läkartjänster. Däremot är tjänster som hemsjukvårdsläkare och läkare 

i Palliativa teamtet besatta. 

 

En orsak kan vara att arbetssättet med närsjukvård nu praktiseras i hela 

Västragötalandsregionen vilket kan ha påverkat tillgången till läkare. Det 

arbetas med att hitta en lösning. Närsjukvårdsteamet har sjuksköterskor som 

fortsätter arbetet. 

 

Pensionärsrådet önskar få ytterligare information om Närsjukvården på 

nästkommande Pensionärsråd. 
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§ 22 

 
Övrig fråga: Resor till och från mötesplatser 

SAMMANFATTNING 

 

Sixten Broberg ställer frågan om möjlighet för Vård & Omsorg att 

tillhandahålla resor till och från mötesplatser, främst på landsbygden. 

 

Paula Evertsson informerar om att resor till och från mötesplatser är ett av de 

utvecklingsuppdrag som förvaltningen fått från vård- och omsorgsnämnden i 

äldreomsorgsplanen, både den nuvarande och den tidigare.  

 

Ofta har de personer det handlar om möjlighet att ta sig till mötesplatsen med 

färdtjänst. En sådan resa kostar idag 60 kr enkel resa vilket kan göra att 

många tvekar beroende på kostnaden.  

 

En arbetsgrupp inom Vård & Omsorg har arbetat med frågan och kommit 

fram till olika idéer om tänkbara lösningar men som av olika skäl inte kunnat 

genomföras. 

 

En möjlig väg skulle vara att resorna upphandlades och utfördes av en extern 

utförare. 

 

En annan kan vara att använda sig av volontärer men här kan det bli 

svårigheter om det krävs ett särskilt anpassat fordon och förare med särskild 

kompetens. 

 

Verksamheten skulle kunna ha egna fordon och egna chaufförer vilket 

innebär en kostnad, som i nuläget inte är finansierad, men visar sig vara 

mycket svårt att få till logistiken kring eftersom de flesta vill vara framme på 

mötesplatsen vid samma tid, bor geografiskt spridda och helst inte vill åka 

runt för mycket. 

 

En annan aspekt är likställighetsprincipen. Ordnas resor till och från 

mötesplatser behöver denna tjänst kunna erbjudas till alla som har behov.  

 

Mötesplatserna bör kunna erbjuda möjlighet att få information om 

kollektivtrafiken och få pröva praktiskt med sällskap, exempelvis att åka 

tätortstrafik. 

 

Pensionärsrådet önskar att Vård & Omsorg arbetar vidare med frågan för att 

hitta en lösning. 
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§ 23 

 
Övrig fråga: Demenscentrum 

SAMMANFATTNING 

 

Sixten Broberg framför synpunkter på att Demenscentrum ska byggas i tre 

våningar. Frågan ställs hur de boende på våning 2 och 3 ska kunna komma ut 

i trädgården i tillräcklig omfattning. Synpunkt framförs även när det gäller 

tillsyn med kamera. 

 

Per- Gunnar Lindahl redogör för hur tekniken med GPS och digitala lås 

fungerar. 

 


